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T i l l æ g s b e t æ n k n i n g  

' " 홢 over 홢홢홢홢 V 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  æ n d r i n g  a f  l o v  o m  f o l k e b i b l i o t e k e r  m . v .  o g  

l o v  o m  o p h a v s r e t t e n  t i l  l i t t e r æ r e  o g  k u n s t n e r i s k e  v æ r k e r  

Udvalget har, efter at lovforslaget ved 2. be- 
handling blev henvist .til fornyet udvalgsbe- 
handling, behandlet dette i flere møder og har 
herunder stillet spørgsmål til kulturministeren 
og til indenrigsministeren, som disse har besva- 
ret i samråd. Kultuiïninisterens besvarelse er 
optrykt som bilag. 

Der er af kulturministeren og af et flertal stil- 
let ændringsforslag, hvorom henvises til de led- 
sagende bemærkninger. 

Herefter indstiller et flertal (Socialdemokra- 
tiets, Socialistisk Folkepartis og Centrum- 
Demokraternes medlemmer af udvalget) lov- 
forslaget til forkastelse. Flertallet, der er med- 
forslagsstillere til ændringsforslag nr. 2, kan 
dog tiltræde de af kulturministeren under nr. l 
og 3 stillede ændringsforslag. 

Et mindretal (Det Konservative Folkepartis, 
Venstres, Fremskridtspartiets og Det Radikale 
Venstres medlemmer af udvalget) indstiller lov- 
forslaget til vedtagelse med de af kulturministe- 
ren stillede ændringsforslag. 

Et mindretal inden for mindretallet (Frem- 
skridtspartiets medlem af udvalget) udtaler føl- 
gende: 

Det er et meget lille skridt i den rigtige ret- 
ning. Mindretallet havde meget gerne set, at 
kommunerne skulle opkræve afgift for musik- 
udlån frem for, at det bliver frivilligt. Men det 

er en begyndelse til en udvikling, vi håber vil 
accelerere, så vi om føje år har fuld brugerbeta- 
ling på biblioteksområdet. 

Et andet mindretal (Kristeligt Folkepartis 
medlem af udvalget) indstiller lovforslaget til 
vedtagelse med de af kulturministeren og det af C 
et flertal stillede ændringsforslag. 

Mindretallet opfordrer regeringen til at ind- 
lede forhandlinger med de berørte kommuner 
om at finde en ordning, der lever op til de på 
finansloven fastsatte sparemål. 

Ændringsforslag 

Af kulturministeren, tiltrådt af udvalget: 

Til titlen 

1) I' titlen udgår ordene »og lov om ophavs- 
retten til litterære og kunstneriske værker«. 

Til § 1 

Af et flertal (S, SF, CD og KRF): 

2) I den under nr. 1 foreslåede nye affattelse 
af § 1, stk. 2, indsættes efter »vederlag« ordene: 
»uden tilsvarende reduktion af statens bloktil- 
skud«. 

Til § 2 

. 홢 Af kulturministeren, tiltrådt af udvalget: 
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3) Paragraffen udgår. 

Bemærkninger 

Til nr. l og 3 

Under hensyn til, at det under udvalgsbe- 
handlingen og 2. behandling af lovforslaget fra, 
flere sider er blevet gjort gældende, at det vil 
være mindre rimeligt at gennemføre en for- 

- skelsbehandling mellem en egentlig udlej- ' 
ningsordning for grammofonplader og lyd- 

bånd, som måtte blive etableret af et bibliotek 
inden for rammerne af lovforslaget, og udlej- 
ning af sådanne materialer, som måtte blive fo- 
retaget i andet regi, foreslås det, at lovforslagets 
§ 2 udgår. 

Til nr. 2 

Forslagsstillerne tager afstand fra, at det be- 
løb, som man regner med at få ind ved at op- 
kræve vederlag for udlån af mu$ikbærende ma- 

, terialer, skal modregnes i kommunernes blok- 
tilskud. 
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Bilag 

홢 Et af udvalget stillet samrådsspørgsmål og kulturministerens besvarelse heraf 

Spørgsmål: 
»Vil ministeren på baggrund af det bebude- 

de ændringsforslag optage forhandlinger med 
ophavsmændene?« 

Svar: 
Som det fremgår af bemærkningerne til det 

af mig til udvalget fremsendte ændringsforslag, 
er baggrunden for mit forslag, at det fra flere si- 
der er blevet gjort gældende, at det vil være 
mindre rimeligt at gennemføre en forskelsbe- 
handling mellem en egentlig udlejningsord- 

ning for grammofonplader og lydbånd, som 
måtte blive etableret af et bibliotek inden for 
rammerne af lovforslaget, og udlejning, som 
måtte blive foretaget i andet regi. 

Gennemføres der herefter inden for rammer- 
ne af lovforslaget egentlige udlejningsordnin- 
ger på bibliotekerne, må der på det lokale an- 
svar naturligvis optages de nødvendige for- 
handlinger med ophavsmændene til det udleje- 
de materiale. Det er forhandlinger, som jeg ef- 
ter sageqs natur ikke mener at jeg som minister 
bør blande mig i. 


